

**Mødedato:** 12. april 2023, kl. 13:00-15:30  
**Mødested:** Nobelparken, bygning 1451, lokale 515  
**Mødeemne:** Studienævnsmøde for afdeling for teologi

**Deltagere:**

*VIP-medlemmer:* Kirstine Helboe Johansen (forperson og afdelingsleder), Jakob Egeris Thorsen, René Falkenberg

*Studentemedlemmer:* Jon Asnæs Katstrup (næstforperson), Søren Schrøder, Elisabeth Roland Christensen

*Observatører:* Asbjørn Lauridsen (studenterstudievejleder), Kathrine Juul Svejstrup (afdelingskoordinator), Trine Andersen (referent, Arts Studier),

**Fraværende:** Liselotte Malmgart (studieleder)

**1. Godkendelse af dagsorden**

SN godkendte dagsordenen til dagens møde.

**2. Opfølgning på godkendt referat**

SN fulgte op på det godkendte referater fra SN-mødet den 7. marts 2023: Der var ikke punkter til opfølgning.

**3. Meddelelser/orienteringer fra****3.1 Orientering v/ studienævnsforpersonen**

- Orientering fra UFA (Uddannelsesforum Arts): Der har ikke været møde i UFA siden SN havde møde sidst. Inden længe skal processen med at vælge ny studieleder igangsættes.
- Orientering fra ledelsesforum Arts: Økonomien på Arts skal tilpasses efter det faldende studenterantal.
- Orientering fra Nordic Deans Network: Punktet udsættes, da mødet endnu ikke er holdt. Den nordiske udvekslingsaftale er på dagsordenen mhp. at få den vakt mere til live for at øge mobiliteten de nordiske lande imellem.
- Status på studieordningsarbejdet BA Teologi 2024: Processen fortsættes umiddelbart, men udsættes muligvis til senere. Beslutningen træffes i løbet af foråret. Der holdes en uddannelsesdag med lærerkollegiet og studienævnets medlemmer den 3. maj.
- Præcisering af aftale i projektaftale for projektorienteret forløb: Aftalen er online og er præciseret med en vejledning ang. antal timer hos projektværtten. Studienævnet havde modtaget et mødebilag, hvor ændringen beskrives og vises.

- Tal for sagsbehandlingen: Der var ingen kommentarer til tallene for februar, som SN havde fået tilsendt som mødebilag. Tallene fra marts var endnu ikke klar.
- Ang. ansøgninger om forhåndsgodkendelse på merit til fagene Centralt emne-fag og Aktuelt emnefag på 3. semester på KA Teologi: Studieordningen kræ-ver, at fagene skal være teologifaglige, og studerende som søger om forhånds-godkendelse af fag fra andre fagligheder, som ikke indeholder teologi, vil få af-slag, da studieordningen ikke tillader dette. Studienævnet var enige om, at der bør arbejdes på at ændre på dette i en fremtidig studieordningsrevision.

### 3.2 Meddelelser v/ studieleder

- Trine Andersen orienterede på vegne af studieleder om, at [Det rullende Uni-versitet](#) søger **studerende fra Arts** på Aarhus Universitet. Studienævnets studentermedlemmer aftalte, at de vil sprede budskabet blandt deres medstuderende.
- Efter mødet har studieleder sendt en mail til studienævnets medlemmer med orientering om AU's beslutning om at anonymisering alle skriftlige eksamens-opgaver med virkning fra sommereksamen.

### 3.3 Orientering v/ studieadministrationen

- Trine Andersen orienterede om nyhederne i *Nyhedsbrev Arts Studier* fra april måned, hvor overskrifterne var:
- *Orienteringer*
  - *Efterårsfag og evt. ændringer hertil kan ses i kursuskataloget pr. 1. april*
  - *Valgfag for efteråret 2023 kan nu ses i kursuskataloget*
  - *Datamateriale til årlig status og uddannelsesevalueringer 2023*
  - *Skemaer og eksamensdatoer for efteråret/vinteren 2023*
  - *Arbejdet med årets studievejkomst på Arts er i gang*
  - *Nyheder i Power BI*
- *Vigtige deadlines*
  - *Specialestuderende skal indsende formular til censorudpegning d. 20. april*

### 3.4 Nyt fra studievejlederne

Asbjørn Lauridsen orienterede om emner og arrangementer, der rører sig i studievej-ledningen i øjeblikket.

U-days har fået positive evalueringer.

Arts Karriereveje holdes den 19. april, og man kan deltage via zoom.

Kathrine Svejstrup supplerede med en orientering om, at der holdes et møde med Arts Karriere ang. deres besøg i studiestartsugen med henblik på at tilpasse besøget til behovet på teologi. Katrine Svejstrup modtager gerne input til emner til dette møde.

### 3.5 Nyt fra de studerende

- Opdatering vedr. Axis Mundi: Der er blevet malet og hængt reoler og billeder op. Der er fortsat enkelte hængepartier i lokalet, men dette er noget afdelingen selv skal håndtere.
- Orientering vedr. workshop om forskningsintegration: Jon Asnæs Kattrup fortalte at workshoppen blev holdt lige inden påske. Indtrykket efter workshoppen er, at man på teologi er allerede godt på vej ift. forskningsintegration i undervisningen, men der mangles måske en eksplicitering af det.
- Elisabeth Christensen har været på besøg i Artsrådet. Kandidatreformen fylder en del her. Alle lister på AU er imod reformen.
- Søren Schrøder deltager i institutforum den 19. april.
- Søren Schrøder orienterede desuden, i kraft af sin rolle som cheftutor, om status på arbejdet med studiestartsugen og mentorordningen.

## 4. Status på §1a (orientering og drøftelse)

Afdelingsleder/SN-forperson skulle præsentere nyeste data ang. §1a-ordningen, hvorefter SN skulle have mulighed for at drøfte det. Studienævnet havde modtaget data som mødebilag.

Afdelingsleder præsenterede hovedtendenserne i data. SN havde ikke kommentarer til dette. I 2023 er planen, at der laves et særligt græsk 1-hold til §1a-studerende, men at de deltager sammen med de øvrige studerende i bibelkundskabsundervisningen.

## 5. Diversitet i Artsuddannelsernes indhold (drøftelsespunkt)

På baggrund af drøftelser i UFA havde prodekanen for uddannelse anmodet om, at uddannelsesnævnene (UN) og SN TEO indleder en (eller fortsætter den allerede igangsatte) dialog om diversitet i uddannelsernes curriculum.

Nedenfor er spørgsmål, som UN/SN med fordel kan tage udgangspunkt i (SN havde desuden modtaget et formatpapir/en invitation fra prodekanen, hvor initiativet og processen beskrives):

- Hvad forstår UN/SN ved diversitet i curriculum?
- Hvilke former for diversitet (herunder køn, vidensstyper, etnicitet, mv.) er der evt. behov for at fokusere på i jeres uddannelser mhp. den fortsatte kvalitetsudvikling?
- Har diversitetsproblematikker allerede været drøftet, og hvis ja, hvilke dimensioner af diversitet har man anset det for vigtigt at lægge særligt vægt på?

- Hvordan ønsker man at arbejde videre med en større diversitet i uddannelsernes indhold i fremtiden?
- Hvordan sikres det, at erfaringerne og hovedpointerne fra drøftelserne i UN/SN bredes ud i fagmiljøet?

Da SN TEO allerede har drøftet mange af ovennævnte spørgsmål, hvilket bl.a. fremgår af det referatuddrag fra SN-mødet i november, som SN havde modtaget som mødebilag, skulle SN TEO drøfte, om der skal gøres yderligere ift. diversitet i indeværende arbejdsår. Studienævnet var enige om, at der skal opfordres til, at man i arbejdet med diversitet går ud over curriculum, og at dette fx skrives i notatet til dekanatet.

SN besluttede, at AL skriver et notat på 10-15 linjer på baggrund af ovenstående input samt SN's drøftelser i E22. SN-næstforpersonen får notatet til gennemsyn, inden det sendes til prodekanen.

*Næste skridt:*

Afdelingsleder/SN-forperson sender senest den 30. april 2023 output fra drøftelserne (10-15 linjer) til Prodekanen for uddannelse på [prodekan.uddannelse.arts@au.dk](mailto:prodekan.uddannelse.arts@au.dk). Studienævnene vil evt. få nævnenes output til drøftelse i løbet af E23.

## **6. Opfølgning på indsatser i handleplaner fra Undervisningsmiljøvurdering (drøftelse)**

Afdelingsleder skulle gøre status på uddannelsernes undervisningsmiljøhandleplaner fra 2021. Status skulle derefter kvalificeres af SN's medlemmer. Studienævnet skulle drøfte, om der er handlinger, der kan inddrages i forbindelse med udarbejdelse af årlig status handleplanerne for 2023, som udarbejdes på det kommende SN-møde. Studienævnet havde modtaget den godkendte undervisningsmiljøhandleplan 2021-2023 for BA-KA Teo, Ka-Diakoni som mødebilag.

SN drøftede handlingerne punkt for punkt:

*Ang. ensomhed:* Social trivsel fyldte meget i det gamle SN, og det er efterfølgende besluttet, at det dagsordenssættes mindst en gang om året. Initiativerne i handleplanen er således udført, og der arbejdes med det løbende.

SN drøftede, om der skal arbejdes mere med udfordringen. Studievejledningen forklarede, at de ensomme studerende ofte ikke rækker ud, og derfor kan det være svært at vide, hvordan det står til på afdelingen ift. ensomhed.

SN besluttede at beholde ensomhed som fokuspunkt, bl.a. ved at inddrage studenterpræsterne i studiestartsugen og at skrive mentorinitiativet ind i handleplanen for årlig status. Mentorerne skal rustes til håndtering af ensomhed. VEST kan sparre ift. mentorinitiativet og håndtering af ensomhed. Dette tages med på dialogmøde i maj.

**Opfølgning:** Kirstine Helboe Johansen

*Ang. studiegrupperarbejde:* Man har gjort mere end initiativerne i handleplanerne, bl.a. ved at reformere instruktørundervisningen så det understøttes, hvordan man arbejder i studiegrupper, og hvad studiegrupperne kan bruges til. De nye initiativer skrives ind i handleplanerne for årlig status 2023.

**Opfølgning:** Kirstine Helboe Johansen

*Ang. krænkelse imellem studerende:* Initiativet vedr. drejebogen er undervejs, så den er klar i sommeren 2023. Der er meget fokus på emnet bl.a. i studiestartsugen, og der er klare retningslinjer på området. Der er taget konkrete initiativer, som fortsættes, og studienævnet havde ikke ønsker til yderligere initiativer i handleplanen for 2023 årlig status.

## 7. Uddannelsesøkonomi (drøftelse)

Studienævnet skulle tage en indledende drøftelse af lokal uddannelsesøkonomi med henblik på at tilpasse uddannelserne til færre VIP-ansatte. Emnet skal drøftes på IKS' ledelsesseminar i april måned.

Afdelingsleder præsenterede sine overvejelser:

- 3. semester af KA Teologi kunne evt. reformeres, så der skabes rum for mere samlæsning.
- Antikmiljøet og moderne kristendom har forskningsmiljøer, som endnu ikke er integreret i undervisningen. Her kunne man fx etablere undervisningsteams på tværs af afdelinger.
- Kunne der give mening i nogle fag at arbejde med mere differentierede undervisningsformer, fx forelæsninger efterfulgt af delhold.

Studienævnet drøftede ovenstående og havde følgende input:

- I kirkehistorie kunne det give mening med differentierede undervisningsformer, men ikke i fx Ny Testamente eller Etik og Religionsfilosofi.
- Kunne der laves et samarbejde med religionsvidenskab om studium generale?
- Studienævnet drøftede endvidere muligheden for at åbne 3. semester på KA mere op.

*Næste skridt*

AL tager SN's input med i sin videre overvejelse over opgaven

## 8. Revision af praksis for tal for sagsbehandling (beslutning)

*Beslutning*

SN besluttede, at tallene for sagsbehandlingen tages ud af dagsordenen som fast meddelelsespunkt og i stedet behandles 1 gang årligt i december. SNUK lægger tallene ud

til SN hver måned, så der er mulighed for at studere/drøfte dem, såfremt SN finder det relevant.

### 9. Speciale- og bachelorevaluering (drøftelse)

SN skulle gennemgå surveys til speciale- og bachelorevaluering og drøfter om disse skal justeres. SN havde som mødebilag modtaget udkast til de to surveys.

SN drøftede specialesurveyen og havde ikke nye input. Surveyen benyttes således som den er.

SN drøftede forslaget til den nye bachelorsurvey (med fokus på bachelorprojektprocessen), som er en tilpasning af specialesurveyen. SN havde et ønske om, at spørgsmål til baggrundsdata inddrages. Derudover blev det bemærket at nogle af spørgsmålene under "Hvad har du gjort brug af i forbindelse med dit BA-projekt?" bør justeres/slettes, og SN kom med input til nogle af svarkategorierne og til justering af nogle konkrete formuleringer i spørgsmålene. SN drøftede, hvornår surveyen skal sendes ud og blev enige om ca. 1,5 uge efter afleveringsfristen. Det blev foreslået, at der laves en poster til bachelorreceptionen ang. surveyen.

**Opfølgning:** Kirstine Helboe Johansen og Kathrine Svejstrup justerer surveyen jf. SN's input.

SN skulle desuden drøfte pilotprojektet for den interne bachelorevaluering, som nu har kørt 2 gange. SN havde som mødebilag modtaget den seneste bachelorevaluering samt et notat om teologis deltagelse i et pilotprojekt omkring interne uddannelsesevalueringer på AU-niveau og pilotprojektets rapport fra uddannelsesevalueringen på kandidatniveau fra foråret 2023 som bl.a. skulle bidrage til at danne baggrund for drøftelsen.

AL præsenterede baggrunden for, at evalueringen blev indført på 7. semester og spurgte til, om den bør udskydes til et senere tidspunkt. SN besluttede at fortsætte den nuværende praksis et år mere og at tage det op til drøftelse igen til F25.

Piloten på KA-niveau fortsættes ikke for nuværende, medmindre der kommer en beslutning på AU-niveau, da der er bedre erfaringer med uddannelsens egen interne evaluering.

### 10. Forslag til dagsordenspunkter til kommende studienævnsmøder

Studienævnet gennemgik listen med forslag til kommende dagsordenspunkter, men havde ikke kommentarer hertil. SN-forperson, Kirstine Helboe Johansen, bemærkede at nogle af punkterne fra maj er blevet behandlet på indeværende møde.

**Studienævnets egne faste dagsordenspunkter:**

Initiativ	Tidspunkt
Status på §1a: eksamen, optag, vejledningsbehov og trivsel (UVAEKA skaffer tal på beståede kurser). Evt. besøg af relevante undervisere.	April
Undervisningsmiljøvurdering (behandles sammen med årlig status): Studienævnet følger op på evt. egne indsatsområder	April/Maj
Mødedatoer i efteråret fastlægges	Maj
Drøftelse af Survey til specialeevaluering og bachelorevaluering	Maj
Social trivsel	Juni
Drøftelse af resultat af speciale- og bachelorprojektevaluering	August
Organisationernes dag	August
Studiestartsevaluering	Oktober
Status på §1a: eksamen, optag, vejledningsbehov og trivsel (UVAEKA skaffer tal på beståede kurser). Evt. besøg af relevante undervisere.	Oktober
Mødedatoer for foråret fastlægges	November
Evaluering af BA. Teologi (efter møder/surveys med studerende på 7. semester)	November/december (2022/23)
Studievejlederne gennemgår forårets kalender i studievejledningen	December

**Studienævnets dagsordenspunkter 2023:**

Initiativ	Tidspunkt	status
Ang. tal for sagsbehandlingen (se ref. juni 2022)	F23	Flyttet til F23 fordi formatet skal gen-tænkes, hvis det skal dagsordenssættes

<p>Censorformandsskabets årsberetning: Der arbejdes på at lave en fælles skabelon med nogle fælles spørgsmål til censorformandsskabernes årsberetninger, så det bliver bedre muligheder for at sammenligne fra år til år og på tværs af uddannelser. I den forbindelse har studieleder bedt SN komme med input til, hvad de ønsker af en sådan årsberetning – hvad kan man bruge den til, og hvilke særlige spørgsmål skal besvares i en årsberetning fra censorformandsskabet. Dette dagsordenssættes når censorformandsskabets årsberetning dagsordenssættes i f23 (se ref. 7. marts).</p>	<p>F23 – når censorformandsskabets årsrapport drøftes (Jf. SN's årshjul med faste punkter)</p>	
<p>Orientering/opsamling fra konference om diversitet og fra diversitetsworkshop på afdelingen (jf. referat fra februar 2023)</p>	<p>Maj/juni 2023</p>	
<p>Evt. studieordninger (hvis det bliver aktuelt) herunder eksamensformer og studium generale. Se også referat fra februar 2023.</p>	<p>-</p>	<p>SN har anbefalet en minimumsmodel for ændringer af studieordning på BA. Modellen ligger i dvale indtil AL ved, om der kan laves ny studieordning</p>
<p>Evalueringen af bacheloruddannelsen, inkl. tidspunkt for evalueringen, drøftes. Se referat fra SN-møde 12. april 2023.</p>	<p>F25</p>	

## 11. Eventuelt

På det kommende SN-møde holdes den første del af mødet sammen med IKS' studienævn.